

# 許淵富年表

## Chronology of Hsu Yuan-fu

### 1932

- 4月2日出生於臺南市草鞋街（現民權路）北極殿對面巷內。

### 1960

- 日本富士國際攝影比賽「得獎作品展」於日本全國富士畫廊巡迴聯展。
- 日本月光國際攝影比賽「得獎作品展」於日本全國、臺灣巡迴聯展。
- 日本第11回「月光國際攝影比賽」佳作。「日本六〇富士國際攝影比賽」入選。

### 1963

- 「日本Olympus百萬臺紀念攝影比賽得獎作品展」於東京都。
- 「日本東方國際攝影比賽得獎作品展」於東京都。
- 「日本美能達家族攝影比賽得獎作品展」於日本全國服務中心巡迴展出。

### 1966

- 第一次攝影個展：許淵富攝影個展於臺南臨海大飯店。
- 獲臺北攝影沙龍55年度優秀作家獎（積分第二名），〈思〉一作獲得全年最佳作品銅牌獎。

### 1967

- 於日本廣島原爆紀念館「中日攝影交換邀請展」展出《構成》、《鴨群》、《童心》、《幻想》、《吹哨者》五作，並獲典藏。

### 1968

- 1968年度攝影月例賽第四部（彩色幻燈片組）。
- 獲得1次特選、6次入選，合計得點9點，名列第四部「年度賞及優秀作家獎」第六名。

### 1969

- 「許淵富攝影個展」於花蓮市社教館大禮堂、臺東市社教館大禮堂。

### 1970

- 「影像追尋——許淵富攝影個展」於南靖、蒜頭糖廠。

### 1990

- 「影像追尋：陸拾攝影回顧展」於臺南市立文化中心、華視藝術中心（1990—1991年）。

### 1995

- 許淵富「夏日風情花語攝影展」於國立臺南社教館、臺南市立、台南縣立、高雄縣立等文化中心、鳳山國父紀念館、美濃田園藝廊、臺北爵士影像攝影藝廊（巡展至1988年）。

### 2001

- 許淵富「影像追尋：七十攝影回顧展」陸續於臺南國立社會教育館、高雄縣立文化局、鳳山市國父紀念館、客家文化會館田野藝廊、臺南市立藝術中心、臺南縣立文化中心、屏東縣立文化局展出。

### 2003

- 「時代顯影：典藏攝影展」於高雄市立美術館。

### 2005

- 「聚焦台灣——唯美與寫實攝影展」於國立臺灣美術館。
- 「美術高雄2005——影像高雄：看不見的歷史」於高雄市立美術館。

### 2006

- 「影像追尋——許淵富攝影回顧展」於國立臺灣美術館。

### 2009

- 「臺灣美術系列——紀錄攝影中的文化觀」特展於國立臺灣美術館。

### 2010

- 「啟動快門——許淵富捐贈作品展」於國立臺灣美術館。
- 「分享——2009-2010典藏捐贈展」於高雄市立美術館（展出捐贈作品97件）。

### 2011

- 外交部「文化之窗——藝術臺灣」許淵富攝影展於中華民國駐華盛頓代表處。
- 「影像追尋」八十回顧邀請展於臺南市立文化中心。
- 2011高雄國際攝影家聯展。

### 2012

- 「鏡觀世紀台北」攝影藝術展。
- 第60屆「南美展」巡迴交流展於北京臺灣會館、馬來西亞綜合文化中心、臺北市國父紀念館、臺南市新光三越百貨公司。

### 2013

- 2013「許淵富攝影展」於高雄市荷軒新藝空間。
- 「漫步蕭壩·映像臺南」攝影聯展於臺南市蕭壩文化園區。
- 捐贈臺南市政府文化局（臺南市美術館籌備處）攝影作品102件，獲列典藏，此外〈肩〉、〈牛的造型〉、〈推銷〉、〈平交道看守員〉、〈颱風那一天〉、〈歇一會兒〉等6件則獲購藏。

### 2014

- 「典藏奇遇記——藝享天開詩與樂」於高雄市立美術館。
- 「看見的時代——影會時期的影像追尋」1940s~1970s 於國立臺灣美術館。

### 2018

- 展覽（個展）：「2018臺南國際攝影節——焦點攝影家許淵富特展」於臺南市蕭壩文化園區。
- 9月2日辭世。生前獲得臺南市文化局臺南國際攝影節團隊支持，舉辦焦點攝影家特展，於5月26日開幕。
- 同年年初亦受臺灣攝影文化中心籌備單位列入「臺灣攝影家」叢書第二輯之專書對象，接受採訪。



Please scan the QR code for English Version

本年表參考資料：《許淵富》作品集，陳佳琦著。

# Chronology of Hsu Yuan-fu

## 1932

- Born on April 2nd in a lane opposite Beiji Temple on Caoxie Street (now Minquan Road) in Tainan.

## 1960

- Award-winning works of the Japan Fujifilm International Photography Competition showcased in a national joint-exhibition tour of Fujifilm galleries in Japan.
- Award-winning works of the Japan Moonlight International Photography Competition showcased in a national joint-exhibition tour of Japan and Taiwan.
- Receives an honorable mention in the 11th Japan Moonlight International Photography Competition; is selected for the Japan 60 Fujifilm International Photography Competition.

## 1963

- Exhibition of award-winning works from the Japanese Olympus Million-Camera Commemorative Photography Competition held in Tokyo.
- Exhibition of award-winning works from the Japanese East International Photography Competition held in Tokyo.
- Exhibition of award-winning works from the Japanese Minolta Family Photography Competition held at service centers throughout Japan.

## 1966

- Hsu Yuan-fu's first solo photography exhibition held at Tainan's Linhai Hotel.
- Receives an Excellent Photographer Award (placing second on points) at the 55th Annual Taipei Photography Salon. Hsu Yuan-fu's work 'Thought' receives the Bronze Award in the 'Best Work of the Year' category.

## 1967

- 'Composition,' 'Flock of Ducks,' 'Childlike Innocence,' 'Fantasy,' and 'Suona Player' shown at the Sino-Japanese Photography Exchange Exhibition at the Hiroshima Peace Memorial Museum in Japan. Hsu Yuan-fu obtains a place in the museum's collection.

## 1968

- Receives one Special Selection and six Selections with a total of 9 points and places sixth in the 'Annual Award and Excellent Photographer Award' at the 1968 fourth Monthly Photography Competition (Colour Slide Division).

## 1969

- Hsu Yuan-fu Solo Photography Exhibition held in the auditoria of the Hualien City and Taitung City Social Education Centers.

## 1970

- 'The Pursuit of Images: Hsu Yuan-fu Photography Exhibition' held at the Nanjing and Suantou Sugar Refineries.

## 1990

- 'The Pursuit of Images: Lu Shi Photography Retrospective Exhibition' held at the Tainan Municipal Cultural Center and Chinese Television Systems Art Center (1990-1991).

## 1995

- Hsu Yuan-fu's 'Summer Breeze and Flower Language Photography Exhibition' held at the Tainan National Social Education Center, the Tainan Municipal Cultural Center, the Tainan and Kaohsiung County Cultural Centers, the Sun Yat-sen Memorial Hall in Fengshan, the Meinong Countryside Art Gallery, the Taipei Jazz Image Photography Gallery (on tour until 1988) and more.

## 2001

- Exhibition 'The Pursuit of Images: A Retrospective of 70 Years of Photography' held continuously at venues around southern Taiwan including the Tainan National Social Education Center, the Kaohsiung County Cultural Bureau, the Fengshan Sun Yat-sen Memorial Hall, the Field Gallery of the Hakka Cultural Center, the Tainan Municipal Art Center, and the Tainan and Pingtung County Cultural Bureaus.

## 2003

- 'Generational Images: A Photography Collection Exhibition' held at the Kaohsiung Museum of Fine Arts.

## 2005

- 'Focus on Taiwan: Idealism VS Realism' exhibition held at the National Taiwan Museum of Fine Arts.
- 'Unseen History: Image Arts in Kaohsiung' exhibition held at the Kaohsiung Museum of Fine Arts.

## 2006

- 'The Pursuit of Images: Hsu Yuan-fu Retrospective Photography Exhibition' held at the National Taiwan Museum of Fine Arts.

## 2009

- The 'Taiwanese Art Series: Cultural Views in Documentary Photography' special exhibition held at the National Taiwan Museum of Fine Arts.

## 2010

- 'Pressing the Shutter: An Exhibition of Donated Works by Hsu Yuan-fu' held at the National Taiwan Museum of Fine Arts.
- 'Sharing: An Exhibition of Donated Works 2009-2010' held at the Kaohsiung Museum of Fine Arts (exhibiting 97 works donated to the museum's collection).

## 2011

- The Ministry of Foreign Affairs' 'Window on Culture – The Art of Taiwan' exhibition held in Washington D.C. at the Taipei Economic and Cultural Representative Office in the United States, featuring photography by Hsu Yuan-fu.
- 'The Pursuit of Images' retrospective exhibition of Hsu Yuan-fu's works held at the Tainan Municipal Cultural Center.
- 2011 Kaohsiung International Photographer's join exhibition held.

## 2012

- 'Through the Lens: A Century in Taipei' photographic art exhibit held.
- 60th Nanmei touring and exchange exhibition held at the Beijing Pavilion Taiwan Assembly Hall, the Wisma Kebudayaan Soka Gakkai Malaysia in Kuala Lumpur, the Taipei Sun Yat-sen Memorial Hall and the Shin Kong Mitsukoshi Department Store in Tainan.

## 2013

- The 2013 'Hsu Yuan-fu Photography Exhibition' held at the Hexuan New Art Space in Kaohsiung.
- 'Walking in Xiaolong – Image Tainan' joint photography exhibition held in Tainan's Soulange Cultural Park.
- Hsu Yuan-fu donates 102 photographic works to the Tainan City Government's Cultural Affairs Bureau (The Tainan Art Museum Preparatory Office) which are added to the collection. Additionally, six works are purchased and collected: 'Shoulders,' 'The Shape of a Cow,' 'Sales,' 'Level-Crossing Watchman,' 'The Day of the Typhoon' and 'Having a Rest.'

## 2014

- 'Adventures from the Collection: Poetry and Joy in the Arts' exhibition held at the Kaohsiung Museum of Fine Arts.
- 'The Era Seen – The Pursuit of Images During the Days of the Photo Club, 1940s - 1970s' held at the National Taiwan Museum of Fine Arts.

## 2018

- Hsu Yuan-fu is interviewed and selected to be the subject of the second series of 'Taiwan Photographers' by the Preparation Unit of the Taiwan Photographic Cultural Center.
- Special exhibition 'A Focus on Photographer Hsu Yuan-fu' held at the 2018 Tainan International Photography Festival in Tainan's Soulange Cultural Park.
- Hsu Yuan-fu dies on September 2nd. Before his death, he is supported by the Tainan International Photography Festival team, part of the Tainan City Cultural Bureau, to hold a special exhibition of photographers in focus, which opens on May 26th.

References: 'Hsu Yuan-fu,' written by Chen Jia-qi.